
 

 

Kort verslag bewonersbijeenkomst Huis van de Kerkmuziek op 17 maart 2018, De Bron, Amersfoort 

 

Aanwezig: 

 Wim Ruessink (HvdK) 

 Jeroen Felix (HvdK; KISG – bisdom ‘s-Hertogenbosch) 

 Pieter Geleijns (HvdK; Luth. Wgr.) 

 Klaas Stulp (HvdK) 

 Anje de Heer (HvdK) 

 Klaas Holwerda (ISK)  

 Lydia Vroegindeweij (Kerkmuzieknetwerk) 

 Henk de Winter (Kerkzang.nl) 

 Anje Rietberg (Kerkzang.nl) 

 Tom van Brederode (KSSG – Bisdom Haarlem-Amsterdam) 

 Dirk van Egmond (KSSG -– Bisdom Haarlem-Amsterdam) 

 Hans Beek (KVOK) 

 Jack Gardeniers (KVOK) 

 Perla Akerboom (Luth. Wgr.) 

 Erik Zwiep (VGK; Codarts) 

 

Met kennisgeving afwezig: 

 Beraadsgroep Liturgie & Kerkmuziek Friesland 

 Hanna Rijken (Codarts) 

 Kees van Setten (Eredienst Creatief + Ac. Muziek en Theologie) 

 Rein van der Kluit (ex vz. Huis van de Kerkmuziek/ISOK)  

 Elske Te Lindert (Hoeven) 

 NSGV 

 Jaap van der Giessen (PKN/Afd. Ondersteuning Gemeenten) 

 Willem Timmerman (PKN/Werkgroep Eredienst) 

 Henk Hogendoorn (PKN) 

 Ed Smeets (SGV – bisdom Roermond) 

 Dirk Zwart (SNK) 

 

 

1. Welkom/vaststelling agenda 

Wim opent de bijeenkomst en heet de aanwezigen welkom. 

Op verzoek van de KVOK wordt aan de agenda een punt 8f toegevoegd: Website Orgel & 

Kerkmuziek. 



 

2. Verslag vorige bewonersdag 

Lydia vindt het korte verslag te kort. Zij mist de achterliggende discussie. Verder is het niet 

altijd duidelijk of er iets is besloten. Het bestuur buigt zich daarover. 

Het verslag wordt vastgesteld. 

 

3. Jaarverslag 

Lydia mist cijfers over de bezoekersaantallen van de website. Anje zal dat nazien. Zij geeft 

aan dat de lijst van bewoners is gebaseerd op de stand per 31 december 2017. 

Het jaarverslag wordt vastgesteld. 

 

4. a. Vacatures in het bestuur 

Rein is met ingang van 1 februari gestopt met het voorzitterschap. Pieter legt per 1 april 2018 

het penningmeesterschap neer. 

Het bestuur is in gesprek met een kandidaat voor het voorzitterschap. Een goede 

penningmeester vinden is lastig. De bewoners wordt gevraagd om binnen hun netwerken te 

kijken naar mogelijke kandidaten. Pieter licht de inhoud van die functie nog eens toe. 

Dirk is bereid om op termijn (over een jaar) penningmeester te worden. Klaas Holwerda zal 

iemand polsen. 

Het bestuur zal zich beraden op de invulling van de vacature. 

 

b. Beleidsgroep ‘Things to do’ 

Wim stelt voor om een beleidsgroep in het leven te roepen die ad hoc zaken oppakt. 

Daarmee kun je meer bereiken dan met twee keer per jaar een bewonersbijeenkomst. Hij 

stelt voor om maar gewoon te beginnen en het vooral praktisch te houden. Bij de 

aanwezigen leven er vragen over de opzet en verantwoordelijkheid van een dergelijke groep. 

Ook wordt de suggestie gedaan om een digitaal forum aan de website te koppelen. Het 

bestuur zal e.e.a. onderzoeken en op de volgende bijeenkomst met een uitgewerkt voorstel 

komen. 

 

5. a. Jaarcijfers ISOK 

De gelden van de SLSK zijn aan ISOK overgedragen, die vervolgens per 1 januari 2018 de 

tegoeden naar het HvdK heeft overgeboekt, waarmee ISOK een lege stichting is geworden. 

De overblijvende verplichtingen van ISOK (b.v. de vergoeding voor gecommitteerden) komen 

voor onze rekening. 

Het financieel verslag wordt goedgekeurd. 

 

b. Jaarcijfers HvdK 

Het financieel verslag wordt goedgekeurd, zij het met de opmerking dat de post 

notariskosten te hoog is. 

Het bestaande netwerk van ISOK zal nog worden geïnformeerd over de financiële 

afwikkeling. 

 

c. Dekking jaarlijkse kosten (deelbegroting 2018) 



De PKN heeft toegezegd om ook in 2018 een subsidie van € 5.000 ter beschikking te stellen. 

Zou die subsidie daarna vervallen, dan is een bijdrage van de bewoners in 2019 noodzakelijk. 

Daarbij zijn er verschillende keuzes, die in discussie komen: 

 Een totale bijdrage van € 1.500 zou denkbaar zijn, maar dan is over 3 à 4 jaar de kas 

leeg. 

 Vergroting van het draagvlak (meer bewoners) = meer inkomsten 

 Meer bijdragen in natura. 

Er wordt voorgesteld dat de in de begroting gesuggereerde bijdrage (€ 100, resp. € 400) eerst 

gesondeerd zal worden bij de achterban. Verder dient de mogelijkheid voor betaling in 

nature verder te worden uitgewerkt. 

De aanwezigen gaan daarmee akkoord. 

Dirk doet de suggestie van een soort ‘voorheffing’: voor 2018 een bijdrage van € 100 in geld 

of in  natura en vervolgens de achterban raadplegen over de bijdrage in 2019. 

Het bestuur zal over deze variant nadenken. 

Er volgen nog enkele suggesties/opmerkingen: 

 Stimuleer waar mogelijk giften en legaten. 

 Pas daarbij op voor onderlinge concurrentie. 

 Goede communicatie is wenselijk (‘een gift aan het HvdK is welkom, maar kan ook 

worden gedaan aan de afzonderlijke bewoners’). 

 

6. Mogelijkheid personele unie 

Gegeven de problematiek van het vinden van (voldoende) bestuursleden kan een 

zogenoemde personele unie kunnen worden overwogen. In deze constructie worden de 

bestuursleden gedeeld; er is één bestuur maar de rechtspersonen blijven gehandhaafd.   

 

7. Buitenlandse contacten 

Wim doet een oproep om ons ook te gaan oriënteren op instituties in het buitenland, die 

met ons vergelijkbaar zijn. Directe aanleiding is de conferentie 2018 van de Hymn Society of 

America, gewijd aan Sacred Song and the Public Square. Verder kan worden gedacht aan de 

IAH (Internationale Arbeitsgemeinschaf für Hymnologie), de ECPCM (European Conference 

for Protestant Church Music), de RSCM (Royal School of Church Music), Universa Laus, Abdij 

van Averbode i.s.m. Koor en Stem, Calvin Institute for Christian Worship, allerlei 

orgelorganisaties (Lydia noemt er twee - in Canada en de USA – ihkv Orgelkids). 

Vooralsnog is dit niet een eerste prioriteit, maar wel een aandachtspunt.  

 

8. Projecten 

a. Commissie van Aanbeveling 

Aan de door het bestuur  gepresenteerde lijst van namen worden nog die van Herman 

Finkers en Elske te Lindert toegevoegd. Ook wordt de suggestie gedaan om de bisschop 

van Rotterdam te benaderen (v.d. Ende via Schaap). Verder kunnen de te benaderen 

personen worden gevraagd om namen uit hun netwerk te noemen. 

Lydia vraagt het bestuur te letten op een evenwichtige M/V-verhouding. 

Het bestuur zal hiermee aan de slag gaan. 

 

b. Hoeven 



Er komt een overgangsperiode van drie jaar: 

2018: de PKN organiseert, het HvdK kijkt mee 

2019: het HvdK organiseert, de PKN kijkt mee 

2020: Het HvdK organiseert 

De PKN blijft in die driejarige periode financieel betrokken. 

Het is van belang om de rol van het HvdK naar buiten toe te promoten. Lydia hamert 

erop dat zulks kan door optimale info op onze site. Zij biedt aan om daarbij te helpen. 

Wel is er nog een complicerende factor: de Lutheranen organiseren iets dergelijks en 

concurrentie dient te worden vermeden. Dat kan o.a. door het verschil tussen beide zo 

duidelijk mogelijk te afficheren. 

 

c. Opleidingen 

Twee keer per jaar zal er overleg met de opleidingsinstanties plaats vinden. 

 

d. Kerkpiano 

In Utrecht (HKU) kan een master kerkpiano worden gevolgd. De eerste student die dit 

deed – bij hoofdvakdocent Bert van den Brink (jazzpiano) – was Jan Marten de Vries. De 

tweede is Majon Ittner en zij doet in het kader van haar studie onderzoek naar de piano 

als kerkmuzikaal begeleidingsinstrument. Zij heeft daarbij contact met het Huis van de 

Kerkmuziek.  

 

e. Lichte muziek 

Themamiddag in Wolvega over lichte muziek in de kerk (zie artikel in Leeuwarder 

Courant van 12 maart j.l.). 

 

f. Website Orgel & Kerkmuziek (KVOK) 

Hans meldt dat men voor deze website op zoek is naar andere participanten. Men zou 

deze website graag ondergebracht zien bij het HvdK. Hij vraagt het bestuur daar eens 

over na te denken. Het bestuur zegt dat toe. 

 

9. Repertoirevinding en –ontsluiting 

Lydia houdt een presentatie over de opzet en het gebruik van de website Kerkliedwiki. 

Deze presentatie werd zeer informatief en interessant gevonden. Dat gaf Wim aanleiding 

voor de suggestie om bij iedere bewonersbijeenkomst een bewoner uit te nodigen om na de 

middagpauze iets over zijn/haar bezigheden te vertellen. 

 

10. Wat verder ter tafel komt 

 De Lutherse Werkgemeenschap bepleit bij monde van Perla Akerboom onderlinge 

afstemming m.b.t. activiteiten 

 Klaas Holwerda deelt mee dat op 26 mei a.s. door de ISK een netwerkdag wordt 

georganiseerd vanwege 5 jaar Liedboek. 

 

11. Sluiting 

Wim sluit de bijeenkomst. 


